
Brancheudvalgsmøde i
Bygningshåndværker
ma 18 marts 2024, 10:00 - 12:00

Teams

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Jeppe Steffensen, Lars Kristian Madsen, Bo Eriksen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsordenen
Dagsordenen blev godkendt

2. Opfølgning på referat fra den 23. februar
OK - ingen bemrækninger

3. Temaer der skal behandles i udvalget i denne valgperiode
3.1 AP 95 skal revideres til ny AP 24, APT 24 og AP 24 mini

Jeppe og KLK tager et møde Hans Peter Poulsen om de vil have den nye AP 24. Enten i maj måned eller i
Juli måned.

3.1.1General opdatering af paradigmer

KicK off møde om pkt. 3.1, 3.1.1 og 3.1.2.

Status på hvor langt vi er nået med AP 24 og møde med det HP Poulsen.

JBS kontakter KLK i næste uge 25.-27. marts

3.1.2 Mindre risiko for entreprenøren

 

3.2 Bæredygtighed, ESG, verdensmål, EU-taksonomi, Paris aftalen osv. Hvordan sørger vi for at
vidensdele med hele branchen og sikre alle vores medlemmer får den nødvendige bistand/support
fra sekretariatet.

Det kunne være en ide at få lavet nogle tjeklister som virksomheder kan bruge.

Bankerne vil i løbet af nogle kræve at virksomhederne har en bæredygtighedsstrategi.

Det blev aftalt, at der skal holdes et informations webinar for byggebranchen. 
KLK/JBS kontakter Dansk Industri om de kan/vil lave oplæg om bæredygtighed inden for
byggeriet/basalegrundlag - Jeppe deltager.

Vi skal selv være skarpe på bæredygtigt byggeri, så vi er på forkant med det. Så det ikke bliver Selvstyret og
Rådgiverne dr sætter dagsordenen

Vi skal have delt viden inden for branche/information/viden.

 

3.3 Etablering af helt grøn gren/ faste og stærke kompetencer indenfor bæredygtighed mv. i
sekretariatet (evt. i samarbejde med Dansk Industri) Indflydelse omkring udarbejdelse af ny
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lovgivning og regulativer på området

Eventuelt en APP ?

 

3.4 Uddannelse/ samarbejde med KTI, kan vi gøre noget for at styrke samarbejdet omkring
håndværkeruddannelserne - større fokus på lærepladser og tiltrækning af unge mennesker til de
forskellige fag, evt. national kampagne omkring lærepladser (video til sociale medier samt radio) 

Der skal laves en video til de sociale medier, der gennemføres i januar/februar 2025. Influencer. eventuelt i
samarbejde med KTI. KTI er i gang med at lave reklamematerialet

PS: Vi skal have lavet en EUX, det er gang KJ

KJ: Det kræver meget os at have lærlinge. Vi skal pleje dem både på arbejde og fritiden. 

PS: KTI vil ikke betale rejse for praktikanter der kommer ude fra.

 

3.5. Relations opbyggelse og fremmelse mellem GE og Selvstyret-kommunerne. Hvordan kommer vi
mere ind i de tidlige processer/faser og har.

Det gør vi allerede nu i forhold til aktivitetsniveauet i byggebranchen. Det haft en god effekt.

Jeppe og Bo har i sidste uge været med i Kommunens seminar om arealplanlægningen.

Jeppe sender oplæg til Karl og Peter

Peter forsøger lave en Nord Regions forening i GE- regi eventuelt med Ilulissat, hvis vi ikke kan danne en ren
nordregion.

 

3.7. Fokus punkter/områder til JBS, som skal medbringes til næste kommende
hovedbestyrelsesmøde i marts.

Ingen ting

 

4. Orientering fra sekretariatet
GE har indgået overenskomst med finansforbundet med tilfredstillende resultat for alle parter

Endvidere HAR KLK forhandlet overenskomst med SIK på vegne af Nuup Bussii.

5. Årshjul
Årshjul – mødekalender og proces for opsamling af disse opgaver i Branchen.

Der skal findes et møde mellem den 6. og 20. maj. Karl vender tilbage, hvornår han er i Nuuk. Jeppe og KLK
kommer med oplæg til årshjul på næste møde.

6. Eventuelt
Ingen ting til eventuelt
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